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EDUCACIÓ INCLUSIVA JA! 

Lluitem per un ensenyament de qualitat, 

sense discriminació 

i en igualtat d’oportunitats. 

 

Tot infant i jove té dret a l’educació 

i a aprendre amb les mateixes oportunitats. 

Però a Catalunya encara no tenim 

una escola per a tothom 

que sigui justa i funcioni bé, 

com diu la llei de les Nacions Unides 

que protegeix els drets de les persones amb discapacitat. 

 

Cada any els estudiants amb necessitats especials 

i les seves famílies es preocupen 

perquè no saben què passarà amb la seva educació, 

el seu creixement personal i social, 

i com seran inclosos a l’escola i a la societat. 

 

Per aquesta raó des de Dincat 

denunciem que no està assegurat  

que els estudiants amb necessitats especials  

puguin entrar, participar i aprendre bé a l’escola, 

formant part d’un sistema educatiu 

que sigui igual per tothom. 

Per això defensem que l’escola 

sigui per tothom, sense excepcions. 
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És positiu que els estudiants amb necessitats educatives especials 

vagin a les escoles ordinàries 

perquè els ajuda a aprendre millor,  

a relacionar-se amb els altres 

i a sentir-se millor. 

Però per desgràcia, avui en dia 

que els alumnes amb discapacitat intel·lectual 

vagin a una escola ordinària no assegura 

que tinguin una educació inclusiva. 

Perquè les escoles i el sistema educatiu 

no donen els suports adequats 

als alumnes que ho necessiten. 

 

Els Centres d’ Educació Especial  

i les professionals que hi treballen 

donen atenció a més de 8.000 infants i joves a Catalunya. 

Aquests Centres d’ Educació Especial  

tenen un paper bàsic perquè l'educació sigui inclusiva  

i de qualitat per a tothom.  

Sense l’ experiència i els coneixements 

de les professionals dels Centres d’Educació Especials  

no es pot crear una escola per tots els infants  

i joves de la nostra societat  

que respongui a les seves necessitats i característiques. 

 

L’educació després de l’escolaritat obligatòria 

també ha de millorar per l’alumnat amb necessitats especials. 

És necessari que hi hagi formacions  

més variades i adaptades que assegurin 

que els estudiants reben una formació de qualitat 

que els ajudi a realitzar els seus propis projectes de vida 

i també a trobar feina. 
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I per tot això EXIGIM  

 

• Assegurar que qualsevol infant o jove  

amb discapacitat intel·lectual i del desenvolupament 

pugui anar a l’escola i rebre una bona educació 

en un sistema que els tingui en compte  

i que doni els suports als alumnes 

que necessiten més ajuda. 

 

• Acabar la posada en pràctica del Decret 150/2017       

d’ Educació Inclusiva amb totes les seguretats 

i recursos necessaris. 

Així podrem avançar cap a un sistema d’ educació de qualitat  

que atengui les necessitats dels alumnes 

amb discapacitat intel·lectual i del desenvolupament, 

i que tingui en compte les opinions  

i la participació de les famílies. 

 

• És important que les escoles d’educació especial 

i les professionals que hi treballen 

ajudin a les escoles ordinàries a millorar 

per poder aconseguir un sistema educatiu 

on tots els alumnes puguin aprendre i participar. 

 

• Crear una guia on s’expliqui les passes que es seguiran 

per avançar cap al nou model educatiu. 

Això ens ajudarà als estudiants amb discapacitat intel·lectual,  

les seves famílies i les professionals dels Centres Especials 

a entendre millor els canvis  

i a disminuir la confusió que ara sentim. 

 

  

Decret: és una norma                     
amb els mateixos efectes que una llei.                                   
Aquest Decret estableix                    
que tots els alumnes                        
amb necessitats                                    
educatives especials                                            

estudiïn en centres ordinaris. 
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• Donar els diners i el personal necessaris 

a les escoles ordinàries i als centres d’educació especials 

per assegurar que poden fer la seva feina 

i poden atendre de manera adequada  

les necessitats de tot l’alumnat. 

 

• Comprovar la proporció que hi ha d’ estudiants i de professorat 

per cada centre educatiu, 

tant les escoles ordinàries com d’educació especial. 

Els resultats han de coincidir amb l’actual situació 

i han de donar resposta a les noves necessitats de l’alumnat 

que cada cop canvien més i son més complicades. 

 

• Augmentar els diners per l’educació  

i fer més fàcil que els estudiants després de l’escola obligatòria 

puguin continuar els estudis adaptats al que necessiten. 

Això els ajudarà a aprendre i a desenvolupar 

les seves habilitats per construir el seu futur 

amb les mateixes oportunitats que tothom. 

  

 

 

 

Avui, 3 de desembre 

el col·lectiu que formem les persones amb discapacitat, 

les seves famílies i les professionals que donem suport, 

volem ser escoltades 

i demanem que sigui així durant tot l’any. 

 

Demanem una educació i una societat  

compromesa i més solidària 

on tothom tingui els mateixos drets  

i les mateixes oportunitats.   

Aquest document ha estat adaptat i 

validat seguint les normes: 

UNE 153101 EX:2018 
Lectura fácil, Pautas y recomendaciones 

para la elaboración de documentos 

UNE 153102 EX: 2018 
Guía en Lectura Fácil para validadores 

de documentos. 


